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¶ Pròleg  
¶ Extern  

¶ Intern  
¶ Objectius  

Á Recollida de dades a les associacions.  

Á Avaluació del Projecte  

Á Millores al Codi de bones pràctiques  
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Constituïda des del 2012, la Federació d'Associacions d'usuaris i usuàries de Cànnabis de Catalunya (CatFAC)  és una 

agrupaci· dôassociacions formades per persones consumidores de c¨nnabis qu¯ dia a dia construeixen colĿlectivament noves 

propostes que permetin fer un salt qualitatiu en el marc de les polítiques de drogues i en els programes de reducció de risco s 

i danys a Catalunya.  

 

Desenvolupem les nostres activitats homogèniament amb les agrupacions que conformen la Confederació de Federacions 

d'Associacions Cannàbiques (FAC), una de les organitzacions considerades com interlocutora vàlida al Estat Espanyol.  

 

Davant de tot defensem els drets individuals de les persones usuàries i dels petits productors, la sostenibilitat ecològica i el 

benefici social predominant sobre altres interessos. El dret a la salut, al lliure desenvolupament de la personalitat, a la 

info rmació i a la seguretat són valors preponderants en un camí que hem anat construint tota la societat civil catalana 

conjuntament.  

 

Així mateix, les organitzacions i la societat civil, organitzada al voltant del moviment cannàbic, hem dut a terme una tasca 

dôautoregulaci· molt important i valuosa, amb lôestabliment de criteris, pautes i codis de bones pr¨ctiques. 

 

La nostre existència ha posat de manifest una incontrovertible realitat social respecte al consum de cànnabis i poc a poc 

hem anat construint un m odel, objecte dôestudi a nivell internacional, en un moment de debat a nivell mundial sobre la 

necessitat dôun canvi dôorientaci· en les actuals pol²tiques de drogues i el respecte dels drets fonamentals. 

Aquest  any  2017  veiem materialitzada la Llei 13/ 2017, del 6 de juliol, de les associacions de consumidors de cànnabis, 

fruit de un procés participat i participatiu sense precedents que ha ajuntat a  la classe política, les i els tècnics i a la societat 

civil organitzada per donar  resposta a  més de 300 .000 persones usuàries lúdiques i terapèutiques i més de 700 

associacions al territori.  

 

Amb motiu dôaquest fet hist¸ric, des de la CatFAC desenvolupem, ampliem i adaptem el nostre Codi de Bones Pr¨ctiques, 

un document dinàmic i en continua transformació,  un model de gestió i funcionament traduït en associacions de persones 

consumidores de c¨nnabis que tenen en compte totes les peculiaritats de lôassociacionisme catal¨ . Un model que avui 
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concretem en la tercera versi· dôaquesta guia de bones pr¨ctiques que es basa en la transparència i la gestió democràtica, 

garantint que mai es dirigirà al lucre personal dels promotors. En aquest model de gestió, funcionament i organització, es 

detallen el que entenem, haurien de ser l'esquelet d'unes pràctiques acceptade s amb els seus protocols pertinents per tal  

de desenvolupar una activitat associativa cannàbica de qualitat.  

 

La CatFAC es reconeguda per el Parlament de Catalunya com a grup d'interès amb número de registre 17190 i som 

integrants reconeguts* de la comiss ió de seguiment de la llei 13/2017, treballa amb la  voluntat de donar continuïtat a la 

interlocució vàlida amb l'administració catalana amb l'objectiu de donar una resposta conjunta a aquesta realitat i ser 

l'enllaç entre les persones que formen part d'aq uest col·lectius i el govern.  

 

Des de la CatFAC expressem el compromís d'acompanyar Les associacions de consumidors de cànnabis de Catalunya en el 

camí de donar compliment a totes les bones pràctiques anunciades en aquesta guia i a enfortir amb això tamb é el teixit 

associatiu en general.  

  

Seguirem treballant envers a la prevenció i reducció de riscos i danys associats als mercats alternatius, desmitificant vells  

prejudicis i definint unes polítiques basades en un nou paradigma en el que prevalguin la persona, la seva salut i els seus 

drets personals i fonamentals. Creiem que el model que proposem no només es cenyeix a la legalitat actual, sinó que a més 

constitueix un sistema de gestió del mercat de substàncies il·lícites molt més eficaç i amb menys ri scos per al conjunt de la 

societat, ja sigui per el seu caràcter privat i discret, com per estar adreçat a persones adultes i impedir l'accés a menors,  

pel seu car¨cter dôautogesti· i no lucratiu, etc. Les associacions de consumidors de c¨nnabis de Catalunya eviten molts dels 

problemes generats per lôactual pol²tica de prohibici·, suposant un bri dôesperana de cara a un futur on la nostra relaci· 

amb les plantes psicoactives es basi en la raó, l'evidència científica i el respecte als drets individuals, i n o en la histèria 

col·lectiva, la desinformació i la guerra contra les persones.  
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#RezaleASanCanuto 2017  

Dijous  19 de Gener el santoral ens fa una petita picada dôullet, doncs ja 

arriba Sant Cannut!  

Aquest any realitzarem una campanya a través de  xarxes, amb una mica de 

conya i bon humor, hem pensat a resar una mica a Sant Cannut per 

demanar - li que aquest any ens tregui uns quants estigmes i ens porti una 

miqueta més de justícia i regulació.  

Moltes usuàries varen participar i ajudar -nos  a resar  per la Regulació del 

cànnabis.  Demana - li a Sant Cannut a través de les xarxes socials, per la 

Regulaci·, pels drets del consumidor, pel consum responsable, per lôauto 

cultiu é pel que sigui per¸ resa- li a Sant Cannut.  

Amb el Hashtag #RezaleaSancanuto  #SanCanuto2017  es varen compartir 

fotos i missatges que demostre n que a St. Cannut ho donem tot!!!!  Un dia 

per Visualitza el moviment i la lluita pels teus drets i la regulació  del 

Cànnabis al nostre País.  

Un dels objectius que ens marquem és la conscien ciaci· social i lôeliminaci· 

dels estigmes que existeixen cap a les persones  usuàries de cànnabis i les 

xarxes socials són una eina molt bona per aconseguir -ho.  

Aquesta campanya es dinamitzada des de la Plataforma Som el que cultivem,  
ambdues federacions  reconeixem la importància de treballar  per unes 

polítiques públiques que deixen enrere la prohibició i assenten un model que 

respecte als Usuaris i Usuàries.  
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Jornada : Regulació del cànnabis i les associacions cannàbiques  

Què succeeix amb les associacions cannàbiques a Barcelona? Què 

amaga l'estigmatització de les persones consumidores? Què està 

passant amb la política criminal sobre drogues i les organitzacions 

criminals que es beneficien de la situació actual? Quin consum 

realitza el jovent c atalà?...  

Aquestes i moltes d'altres són qüestions que ens interessa abordar 

políticament, superant el tabú social i el discurs moral que 

criminalitza el consum del cànnabis i, per exemple, serveix per a 

justificar i amagar les desigualtats socials que pat eix el jovent. 

Urgeix, per tant, encarar el debat sobre el cànnabis des d'un punt de 

vista crític i tenir una regulació jurídica que garanteixi el bé comú i 

els drets humans.  

És per això que les JERC Sant Antoni, en el marc de la FM, van 

organitzat aquesta  xerrada comptant amb ponents de luxe que ens 

parlaran sobre...  

-Política criminal de drogues i drets humans: Andrés García Berrio, 

advocat especialitzat en drets humans  

-Associacions cannàbiques, una alternativa a la prohibició: Andrea 

Martin, representan ts de la Plataforma ñSom el que cultivemò 

-La Rosa Verda, ILP per a la regulació del cànnabis a Catalunya: Eloi 

Esposito, interlocutor polític de la ILP La Rosa Verda, Plataforma 

ñSom el que Cultivemò 

Dijous 19 a la Sala Polivalent (Calabria 66 ) vam  poder  exposar  el 

marc teòric, en el qual s'hi troba el context del panorama Cannàbic 

actual  i futurs.  
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  ñLa pol²tica, la fas diferencia o te la fanò per aix¸ ®s important que la 

veu de les persones usuàries estigui representada en les 

organitzacions, les  institucions i en el teixit socia l del nostre país.  

Es important establir xarxes en el marc de la cooperació associativa 

que facin m®s representatius els projectes que sôhan impulsat des de la 

societat civil i que ara mes que mai requereixen de respostes efectives 

per part les administracions públiques. Afrontar el futur de les 

associacions cannábicas és un r epte que hem dôafrontar juntes. 

Que comporta la regulació? que podem fer? Aquestes i moltes altres 

qüestions trobaran resposta en els propers mesos i des de la nostre 

organització volem oferir -vos la oportunitat de poder accedir a tota 

aquesta  informació de primeríssima mà.  

Com ho Farem? Posant al vostre servei la incidència política, els 

convenis amb organitzacions de reducció de riscos, formacions 

específiques, projectes amb actors del sector, atenció terapèutica amb 

doctors col·legiats, accés als serveis de gabinet jurídic per a les vostres 

consultes, accés a les eines de comunicació de la federació, i tot allò 

que com a col·lectiu aconseguim per acon seguir reforçar el nostre 

proje cte.  

 Ara tu d ecideixes!  Marca la diferencia  

Aquesta campanya es llança en RRSS a principis de Febrer, i es reforça 

el seu llançament amb Spannabis. Es realitza en una format senzill 

mitjançant un formulari Online en la qual  sol·licita les dades de 

contacte, perquè l'equip de territori realitzi contacte i finalitzi amb el 

proc®s d óafiliaci·. No s'han obtingut la resposta esperat, per la qual 

cosa la seva continuïtat el proper anys haurà de modificar la seva 

aplicació i forma t de difusió.  
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Estem satisfetes de participar en una fira com Spannabis que any rere any 

dóna visibilitat al món del cànnabis i permet també fer visible la nostra 

realitat i els nostres drets. Lôestand 211 ha volgut ser un mirall i punt de 

trobada dôusuaris i usu¨ries, donant informació i representativitat a totes los 

organitzacions, colĿlectius, federacions i plataformes que sôhan apropat a 

nosaltres, un oasi que ha aplegat a les companyes dôENCOD, amb un emotiu 

record per Joep Oomen, qui va dedicar treball i esforç en d onar a conèixer el 

model dels clubs socials a Europa i convertir - lo en model de referència per 

mostrar com podria ser la legalització. Divendres a la tarda vam comptar 

amb els companys de ConFAC donant visibilitat a lôextensi· pel territori de les 

associac ions, moltes noves organitzacions i federacions amb molta energia 

per unificar forces que donin lôimpuls final  per fer caure el mur 

prohibicionista.  La presencia de Som el que Cultivem dissabte, es lôess¯ncia 

de la col·laboracions i unitat per aconseguir  un fi conjunt representants de les 

dues federacions catalanes van estar informant del treball realitzat amb les 

ordenances realitzades a Catalunya aquest últims mesos, i posant al serveis 

dôaquelles associacions cann¨biques que solĿliciti el servei dôincidència 

pol²tica, amb lôobjectiu dôoferir la nostra colĿlaboraci· a tots els municipis 

catalans que pretenguin treballar per regular el funcionament de les 

associacions cannàbiques catalanes.  Les companyes de REMA van 

desembarcar dissabte a la tarda, amb l a seva artilleria de color, globus, 

somriures i photocall, acompanyades  per la Xarxa de dones de 

Llatinoamèrica amb qui vam compartir experiències i projectes de 

col·laboració .  

 Durant tot el cap de setmana, hem donat a conèixer la nova campanya 

ñmarca la diferenciaò en el marc de la cooperaci· associativa per fer m®s 

representatius els projectes que sôhan impulsat des de la societat civil i que 

ara més que mai requereixen de res postes efectives per part les 

administracions públiques. Afrontar el futur de les associacions cannàbiques 

®s un repte que hem dôafrontar juntes. 
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Dijous 4 de Maig la Federació d'Associacions Cannábicas (FAC) i Associació 

Madrilenya d'Estudis sobre  el Cannábis (AMEC), en la col·laboració del Centre 

Cultural de Lavapi®s, presenten una jornada de Debat sota el t²tol ñsembrant el 

Canviò, la jornada composta per dues taules de debat en les quals analitzar el 

moment sociopolític que viu el col·lectiu can nábico en aquests moments al 

nostre país. La participació de: Nerea Ahedo Ceza, del grup Parlamentari Basc 

en el Senat (EAJ -PNB), Portaveu en la Portaveu en la Comissió Mixta per a 

l'Estudi del Problema de les Drogues, Anna Azamar Capdevilla, del grup 

parlamentari dôEsquerra Republicana de Catalunya (ERC) Portaveu en la 

Comissió Mixta per a l'Estudi del Problema de les Drogues. Patricia Amiguet, 

barcelonina activista i anti prohibicionista, Presidenta de la Federació 

d'Associacions Cannábicas de Catalunya ( CatFAC), Secretària de l'Associació 

Pachamama, i fundadora de Xarxa Estatal de Dones Anti -prohibicionistas 

(REMA)  Lucky President Associació Madrilenya d'Estudis sobre el Cànnabis 

(AMEC), l'associació d'activistes del cànnabis, més antiga de l'Estat Españ ol, 

porten organitzant la MMM (Marxa Mundial de la Marihuana) i la Copa de la 

Marihuana de Madrid des de 1997. Martin Barriuso, Llicenciat en Filosofia, 

integrant del moviment anti -prohibicionista des de 1991, ha estat membre en 

dues ocasions del Comitè Di rectiu del European Coalition for Just and Effective 

Drug Policies (ENCOD), és autor o coautor de vuit llibres a més d'haver publicat 

més de dos -cents articles sobre cànnabis i altres substàncies, reducció de riscos 

i polítiques de drogues.  

L'objectiu de l a jornada és reflexionar sobre els aspectes polítics, socials i 

culturals que afecten a la qüestió del cànnabis, en vistes a analitzar les 

possibles sortides a l'actual escenari prohibicionista.  És el moment que l'Estat 

assumeixi la responsabilitat del Canvi les actuals polítiques de Drogues  
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Avui, 6 de maig com cada any estem juntes aquí per celebrar la marxa 

mundial de la marihuana. Ciutats de tot el món caminen juntes a pas 

ferm amb una única destinació: Llibertat!                                        I és 

que el camí es fa caminar i són moltes les persones que porten caminant 

i recorrent quilòmetres lluitant pels nostres drets fonamentals. I és que 

en un dia com el d'avui totes i tots hem de deixar de costat el nostre 

origen, ideologia, sexe per cridar a  la nostra classe política Perquè el 

moment del canvi ha arribat i que no hem vingut a molestarésin· a 

quedar -nos. Que s'assabentin d'una vegada, no volem infringir les seves 

lleis, volem formar part del disseny de les noves! Lleis pensades per i 

per a tot es les persones, que reconeguin els drets civils, els drets 

humans.  

Vivim un moment apassionant, les esquerdes del prohibicionisme cada 

vegada més grans van aflorant en diferents punts del món en forma de 

Lleis, referèndums, sentències de Tribunals Superio rs, iniciatives 

populars en països i regions com Canadà, múltiples estats dels EUA, 

Mèxic, Xile, Uruguai, Colòmbia, Holanda, Irlanda, Alemanya, Itàlia, 

Macedònia i molts més on ja estan treballant en unes noves polítiques de 

drogues i mentrestant, el nostr e Govern ñPOPULARò segueix amb les 

seves mesurades moralistes, demagògiques i repressives.              Aquí 

ens plantem! i amb nosaltres, es planta maria!! Demanem una regulació 
integral del cànnabis ja!  

Som una realitat, no podeu donar -nos l'esquena. exi stim! I la nostra 
salut també és important Prou!  

 

Dissabte, 6 de maig com cada any estem juntes aquí per celebrar la marxa 

mundial de la marihuana. Ciutats de tot el món caminen juntes a pas ferm amb 

una única destinació: Llibertat!                                        

Són moltes les persones que porten caminant i recorrent quilòmetres lluitant 

pels nostres drets fonamentals. I és que en un dia com el d'avui totes i tots 

hem de deixar de costat el nostre origen, ideologia, sexe per cridar a la nostra 

classe política Perquè el moment del canvi ha arribat i que no hem vingut a 

molestarésin· a quedar-nos. Que s'assabentin d'una vegada, no volem infringir 

les seves lleis, volem formar part del disseny de les noves! Lleis pensades per i 

per a totes les persones , que reconeguin els drets civils, els drets humans.  

Vivim un moment apassionant, les esquerdes del prohibicionisme cada vegada 

més grans van aflorant en diferents punts del món en forma de Lleis, 

referèndums, sentències de Tribunals Superiors, iniciatives  populars en països i 

regions com Canadà, múltiples estats dels EUA, Mèxic, Xile, Uruguai, Colòmbia, 

Holanda, Irlanda, Alemanya, Itàlia, Macedònia i molts més on ja estan 

treballant en unes noves polítiques de drogues i mentrestant, el nostre Govern 

ñPOPULARò segueix amb les seves mesurades moralistes, demag¸giques i 

repressives.               

Aquí ens plantem! i amb nosaltres, es planta maria!! Demanem una regulació 

integral del cànnabis ja! Portem molts anys de lluita, de debats, d'experiències 

sabem el q ue volem. Demanem una reforma integral de les actuals lleis de 

l'Estat Espanyol que castiguen a tota persona que decideix conrear i usar el 

cánnabis. Una regulació integral del cánnabis que tingui en compte a totes i tots 

els agents i elements implicats. T otes les iniciatives sumen i hauria de ser més 

que representatiu per a les persones responsables de regular, que 17 

comunitats de l'Estat actualment estiguin duent a terme iniciatives reguladores 

ja sigui en formes de ILP, PNL, Recomanacions, reglamentsé ®s clar, l'element 

que falta és voluntat política. El cánnabis és la nostra oportunitat per dissenyar 

el món amb el qual somiem i sabem que és possible. Aplaudim i recolzem els 

assoliments que juntes i junts aconseguim, ja que cada pas avanci serà un pas 

cap a una victòria assegurada.  
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La Federació d'Associacions Cannábicas de Catalunya (CatFAC) celebra les 
diferents iniciatives legislatives en matèria de cànnabis presentades pels grups 
parlamentaris de Ciutadans, Units Podem,  ERC i PSOE. Sens dubte, que per fi el 
debat s'hagi elevat al Congrés i Senat és el següent pas pel tan necessari canvi 
legislatiu.  

Creiem fermament que la lluita del moviment antiprohibicionista  ïespecialment 
el cannàbic -  ha ajudat a trencar estigmes i tabús, permetent que aquest tipus 

d'iniciatives parlamentàries siguin promogudes i quedant exposada la capacitat 
d'organització i pressió de la societat civil.  

Una lluita de més de cinquanta anys q ue ha generat experiències alternatives a 
les lleis prohibicionistes i que en l'Estat s'ha traduït d'entre altres en l'aparició 

del model d'associacions de persones usuàries de cànnabis. Agrupacions de 
persones usuàries que pretenen accedir de manera col·l ectiva i segura a la 
substància, i en conseqüència, mitjançant pràctiques de desobediència civil que 
posen de manifest la necessitat de resposta per part del regulador.  

Analitzar la situació actual del debat sobre polítiques de drogues i els reptes que 

pla nteja, pansa inexorablement per reconèixer l'evolució del Moviment 
cannábico i el naixement de noves estructures sorgides en els últims anys, que, 
aporten elements de reflexió interessants a l'hora de dissenyar estratègies i 
buscar camins eficaços per menj ar - li espai a la prohibició en tots els terrenys. 

Una regulació eficaç i integral només és possible des d'un debat sincer i 
multilateral, que abasti el fenomen del consum de cànnabis des de totes les 
òptiques.  

Des de CatFAC creiem que la regulació és inev itable, quant tarda a arribar, 
dependrà en gran manera de l'activisme cannábico i de si som capaços de 
treballar tots els col·lectius implicats uns al costat d'uns altres en pro de 

l'objectiu comú, una regulació justa i integral del cánnabis.  
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En Cannabmed 2016, la Fundació ICEERS va assumir el compromís de 
seguir treballant al llarg de 2017 amb les persones que consumeixen 
cànnabis per motius de salut. La proposta per la qual actualment estem 
buscant suport consisteix a organitzar quatre reunion s al llarg de l'any i 
treballar conjuntament cap a l'horitzó d'una segona edició de 
CANNABMED en 2018.  

La primera d'aquestes quatre reunions ja va ocórrer el passat 8 de març i 
van acudir prop de 70 persones. En la reunió tractem de donar respostes 
davant els reptes plantejats en 2016 mitjançant aquest treball. Després 

d'ell, els temes que més atenció ens van atreure van ser qüestions que 
pivotaven sobre quatre elements: Informació, Estigma, Economia i 
Legalitat. Des de CatFAC com a organització col·laborad ora, assistim com 
convidats a la reunió per exposar la nostra experiència com a col·lectiu i 
l'estructura interna de funcionament amb el va objectivar d'assessorar en 
el desenvolupament necessari del col·lectiu Cannabmed.  El col·lectiu de 
persones amb pro blemes de salut que utilitzen cànnabis i els seus 

familiars i cuidadors/es pateix estigma per part de les administracions i 
la societat.  

És urgent plantejar estratègies que permetin fer visible aquesta 
discriminació. Per aconseguir -ho cal més implicació i  participació dels 
individus del col·lectiu afectat. També, serà necessari implicar i 
interpel·lar alhora a altres persones, associacions i els seus 
representants, mitjans de comunicació i institucions.   

Una reunió que ens va permetra visibilitzar  els  p roblemes fonamentals 
que afecten aquest col·lectiu i generar estratègies que permetin superar -
los.  

 


